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ASKER IDRETTSRÅDs KORTVERSJON (side 1) TIL SVAR PÅ HØRING AV 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL HANDLINGSPROGRAM  2017-2020 
 
Asker idrettsråd (AIR) har styrebehandlet rådets svar på høringen. Svaret er så å si 
identisk med fjorårets innspill og vi har godt håp om at vi til neste år kan stryke noen 
av punktene vi ser behov for å få gjennomført. 

Asker idrettsråds viktigste innspill er:  
Følg idrettsrådets anbefalinger ved tildeling av midler til idretten. Dette styrker 
samarbeidet mellom frivilligheten, politikerne samt administrasjonen og også 
det interne samarbeidet i idretten. 
 
Følgende saker, med referanse til vedtatt Kommunedelplan for idrett, friluftsliv og 
fysisk aktivitet 2016-28 (KIF) har hovedprioritet for idretten i Asker: 
 
1) Sett av 10 millioner årlig til mindre idrettsanlegg fra AIRs prioriteringsliste,  

ref. KIF s. 47 strategi 2  
      

2) Vedta forskuttering av spillemidler som prinsipp. Det er en marginal kostnad for 
kommunen, men har svært stor verdi for idrettslagene, ref. KIF s. 48 strategi 2 
 

3) Sørg for indeksregulering av tilskudd til idretten og øk tilskuddet til drift av  
private idrettsanlegg, ref. KIF s. 48 strategi 2 
 

4) AIR ber rådmannen følge opp idrettens arbeid med alternative finansierings-
former for idrettsanlegg, konkretisert gjennom utredning av Nittedalsmodellen og 
interkommunalt samarbeid, ref. KIF s. 48 strategi 3 

 
Asker idrettsråds innspill er omfattende og det er mange detaljer. For å sikre riktig 
helhetsbilde for våre folkevalgte har vi valgt å levere to dokumenter; en kortversjon 
og et mer utfyllende dokument med detaljer, utfyllende kommentarer og vedlegg fra 
klubbene som oversendes samtidig (se s. 2-18). 
	

Med vennlig hilsen 
Styret i Asker idrettsråd 
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INNLEDNING 

Asker Idrettsråd (AIR) arbeider på vegne av alle idrettslagene i kommunen og er 
idrettens talerør mot kommunen. AIRs samarbeidsavtale med kommunen fremmer 
dette arbeidet til beste for begge parter. 
 
AIRs høringssvar til rådmannens forslag til Handlingsprogram 2017-20 tar utgangs-
punkt i Askeridrettens egne innspill og prioriteringer. Dette inkluderer momenter fra 
AIRs tidligere innspill til HP idet disse peker på behov, ønsker og problemstillinger 
som fortsatt er et mål for Askeridretten. Vi viser til vår hjemmeside for detaljer knyttet 
til tidligere uttalelser (under fanen møte/uttalelser – høringsuttalelser – HP). 
 
Tiltak som stimulerer til mer fysisk aktivitet er av forebyggende art og viktige 
momenter i kommunens fokus på folkehelse. Dette er også nedfelt i strategi 1 
under innsatsområde Idrett i nylig vedtatt Kommunedelplan for idrett, friluftsliv 
og fysisk aktivitet 2016-28 (KIF planen) s. 46. Vi vil for øvrig i det videre henvise til 
ulike strategier og tiltak fra den vedtatte kommunedelplanen. 
 
AIRs innspill er omfattende og det er mange detaljer. For å sikre riktig helhetsbilde 
for våre folkevalgte har vi valgt å levere to dokumenter; en kortversjon og et mer 
utfyllende dokument med detaljer og forklaringer.  
 
Vi ser frem til et fortsatt godt samarbeid med våre folkevalgte og kommunens 
administrasjon i et felles løft for fysisk aktivitet, idrett, inkludering og folkehelse. 
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SAMMENDRAG 

Asker idrettsråd forstår rådmannens føringer for måtehold og restriktiv tankegang 
gjeldende handlingsrommet de neste årene. Dette som følge av både internasjonale 
og nasjonale føringer. 
 
Asker idrettsråd ser også at ”kaken” som skal fordeles mellom lovpålagte og andre 
oppgaver ikke er stor nok i forhold til de behov som signaliseres fra ulike sektorer.  
 
Idretten er glad for alle idrettsanlegg som bygges, men prioriteringslisten til idretten 
selv synes å komme i andre rekke når politikerne skal prioritere. De siste fire årene 
har svært få av prosjektene som idrettsrådet har prioritert høyest på sin 
prioriteringsliste blitt vedtatt, se vedlegg 1. Med en slik tendens faller tilliten til 
idrettsrådet hos idrettslagene og idrettsrådet som et felles organ og talerør for 
idretten kan miste sin posisjon. Dette er ikke ønsket av verken politikerne, 
idrettslederne eller administrasjonen.  
 
AIR ber rådmannen og politikerne følge idrettsrådets anbefalinger ved tildeling av 
midler til idretten. Dette styrker samarbeidet mellom frivilligheten, politikerne og 
administrasjonen samt det interne samarbeidet i idretten. 
 
Følgende saker har hovedprioritet for idretten i Asker: 
 
Konkrete investeringer 
§ AIR ber rådmannen sette av 10 millioner årlig til utbygging av mindre       10 mill 

aktivitetsflater, ref. KIF s. 47 
§ Mindre prosjekter nr. 1- 4 på AIRs prioriteringsliste          1 mill 
§ Deler av Nye Gjellum idrettspark (prosjektering og grunnarbeider)         2 mill 
 
Prinsippsaker 
§ AIR ber rådmannen om å innføre en ordning hvor kommunen                 

forskutterer spillemidler slik at realisering av privatfinansierte anlegg               0 
blir enklere, ref. KIF s. 48 

§ AIR ber rådmannen følge opp idrettens arbeid med alternative    0 
finansieringsformer for nye anlegg, inkludert interkommunalt samarbeid,  
ref. KIF s. 48 

 
Saker med budsjettmessig konsekvens 
§ AIR ber rådmannen utøke tilskudd til privateide idrettsanlegg         1 mill 
§ AIR ber rådmannen indeksregulere tilskuddsmidler til idretten,    0,25 mill 

ref. KIF s. 47 
 
 
Idrett og fysisk aktivitet er ikke bare viktig for idretten, men for hele befolkningens 
fysiske og mentale helse. Idrett og fysisk aktivitet er viktig som helsefremming, 
forebygging og ved rehabilitering. Hele området må få større fokus enn i dag. 
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KONKRETISERINGER 

AIR arbeider på vegne av alle idrettslagene i kommunen og er idrettens talerør mot 
kommunen. Asker idrettsråd arbeider aktivt for å gi en representativ uttalelse til 
rådmannens forslag til handlingsprogram. AIRs samarbeidsavtale med kommunen 
bidrar til å fremme dette arbeidet til beste for begge parter. 
 
Idrettsrådet legger til rette for gode møteplasser mellom idrettslagene og mellom 
frivilligheten og kommunen. AIR har gjennom flere år innhentet idrettens meninger og 
innstillinger knyttet til ulike viktige saker av prinsipiell art og til prioritering av 
aktivitetsflater. Dialogene har gitt AIR mulighet for å danne seg et enda bedre 
helhetsbilde over idrettens rammevilkår i Asker. 
 
AIR har gjennom år bygget en organisasjonsstruktur og -kultur hvor vi evner å se 
utover våre egne behov og idrettens betydning i samfunnet generelt, lokalt som 
nasjonalt. Vi anerkjenner kommunens arbeid med i større grad å samhandle for å 
skape gode tilbud og tjenester, samt forventningen til at idretten har mulighet til i 
enda større grad bidra til gode møteplasser og integrering. Vi ber imidlertid om at 
man i disse prosessene sørger for å ivareta frivillighetens engasjement som frivillige 
– og ikke iverksetter prosesser som brenner ut villigheten. 
 
Et av målene for Kommunedelplan for idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet 2016-28 er å 
synliggjøre idretten som samfunnsaktør og fremme kunnskap om fysisk aktivitet.  
Ungdata rapporten i regi av velferdsforskningsinstituttet NOVA viser entydig at barn 
og unge som er medlem av et idrettslag i mye mindre grad er ensomme og opplever 
mindre mobbing enn andre barn som f.eks. er medlem av en fritidsklubb. Dette sier 
noe om hvor viktig idretten er for god folkehelse og inkludering.  
 
 
Hør på oss! 
Idrettslederne i kommunen vår har stemt frem sine representanter til Asker idrettsråd. 
Idrettsrådet har over år arbeidet systematisk for et sterkere, mer samlet og ikke minst 
mer forutsigbart felles organ for den organiserte idretten i Asker. Asker idrettsråd er i 
dag alt dette og har i tillegg en svært god dialog med kommuneadministrasjonen og 
politikerne. Vi tror sågar at vi oppleves som en nyttig og god samtale- og 
samarbeidspartner. Om samarbeidet skal fungere må det være en gjensidighet som 
betyr at politikerne også må lytte til idretten og idrettsrådets stemme når det kommer 
til hvordan midler skal fordeles til idrettsformål.  
 
Idretten er glad for alle anlegg som bygges, men idrettens prioriteringslisten tsynes å 
komme i andre rekke når politikerne skal prioritere. De siste fire årene har svært få 
av prosjektene som idrettsrådet har prioritert høyest på sin prioriteringsliste blitt 
vedtatt, se vedlegg 1. Med en slik tendens faller tilliten til idrettsrådet hos 
idrettslagene, og idrettsrådet som et felles organ og talerør for idretten kan miste sin 
posisjon. Dette er ikke ønsket av politikerne, idrettslederne eller administrasjonen.  
 
à  AIR ber rådmannen og politikerne følge idrettsrådets anbefalinger ved 
tildeling av midler til idretten. Dette styrker samarbeidet mellom frivilligheten, 
politikerne og administrasjonen og også det interne samarbeidet i idretten. 
 
For å illustrere bildet viser vi til nedenstående tabell: 
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Tabell 1) Innspill og prioriteringer fra Asker idrettsråd 2013-2017 
med tilhørende politiske bevilgninger 
 
Rød skrift – vedtatt 
 

År  
Prinsipielle innspill 

Prioriterte  
investeringsmidler anlegg 

Andre tiltak med 
budsjettkonsekvens 

Anlegg Beløp Tiltak Beløp 
    
2013 – 
2016 

1: Kommunal lånegaranti  
2: Forskuttering spillemidler 

1: Solli  
2: Asfalt Risenga 
3: Vardåsen fase 1 

15 mill 
3 mill 
50 mill 

1: Midler til idretts- 
kontakter 
2: IdrettsGlede og Drift AIR 100% 
stilling 

0,2 mill 
 
0,3 mill 

      
2014 – 
2017 

1: Forskuttering av 
spillemidler 

1: Rulleskiløype 
Dikemark 
2: Skianlegg Holmen 
3: Kunstgressbane 
Dikemark 

4 mill 
 
 
7 mill 

1: 10 mill årlig til mindre 
investeringer 
3: Avvikle sesongavgift 
barn 6-12 år 

10 mill 
 
0,2 mill 

      
2015 – 
2018 

1: Forskuttering spillemidler 
2: Bygge kunstgressflater 
som standard ved bygging 
av skoler 

1: Rulleskiløype 
Dikemark 
2: Skianlegg Holmen 
3: Kunstgressbane 
Dikemark 

4 mill 
 
 
7 mill 

1: 10 mill årlig til mindre 
investeringer 
2: Drift AIR 100% 
3: Avvikle sesongavgift 
barn 6-12 år 

10 mill 
 
0,15 mill 
 
 
0,2 mill 

      
2016-
2019 

1: Forskuttering spillemidler 
2: Utrede alternative 
finansieringsformer for 
idrettsanlegg 
3: Bygge kunstgressflater 
som standard ved bygging 
av skoler 

1: Kunstgressbane 
Dikemark (lånegaranti) 
2: Rulleskiløype 
Dikemark 

0 
 
4 mill 

1: 10 mill årlig til mindre 
investeringer 
2: Leie av idrettsareal i 
NCFs velodrom 
3: Øke tilskudd privateide 
idrettsanlegg 
4: Indeksregulere tilskudd 
til idretten 
 

10 mill 
 
 
 
 
1 mill 
 
0,15 mill 
 

      
2017 – 
2020 

1: Forskuttering spillemidler 
2: Utrede alternative 
finansieringsformer for 
idrettsanlegg 
3: Bygge kunstgressflater 
som standard ved bygging 
av skoler 

1-4: Mindre anlegg i 
flere klubber med 
ramme ca 1 mill 
2: Nye Gjellum 
Idrettspark – del 1 
(prosjektering og 
grunnarbeider) 

1 mill 
 
 
2 mill 

1: 10 millioner årlig til 
mindre investeringer 
3: Øke tilskudd privateide 
idrettsanlegg 
4: Indeksregulere tilskudd 
til idretten 
 

10 mill 
 
1 mill 
 
0,25 mill 

 
 

§ AIR har ved de fire siste årenes svar på rådmannens innspill til HP oppfordret til å følge 
idrettens egne prioriteringer når midler fordeles til den organiserte idretten. 

§ AIR har støttet bygging av idrettshaller ved bygging av skoler, samt bygging av Holmen 
Svømmehall til tross for at disse ikke har ligget på AIRs prioriteringsliste. Dette som 
oppfølging av egne prinsippvedtak  og forståelse for at Landøya Svømmehall måtte 
erstattes. 
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Mindre idrettsanlegg og nærmiljøanlegg 
Idretten og det offentlige har felles verdier og mål for utvikling av idrett og fysisk 
aktivitet i samfunnet. Kommunen og Askeridretten har også et felles mål om å skape 
et levende lokalsamfunn der folk finner trygghet, mening, tilhørighet og trivsel. 
Idretten er en viktig bidragsyter til dette målet, spesielt i forholdet til barn og ungdom.  
 
Det er i denne sammenheng viktig at noen mindre aktivitetsflater får prioritet til tross 
for at store midler er bundet opp i de større idrettshall-prosjektene. Mindre 
aktivitetsflater står for en viktig del av aktivitetstilbudet for både organisert og 
egenorganisert idrett. Idretten har behov for mange mindre idrettslag og 
nærmiljøanlegg som vi ber rådmannen vurdere å gi gjennomslag for. 
 
Utfordringen ved å satse på utbygging av store aktivitetsflater er at dette kan gå på 
bekostning av investering i mindre aktivitetsflater over en lengre periode. AIR mener 
at mindre prosjekter med stor betydning for nærmiljøaktivitet også må prioriteres. 
 
à AIR ber rådmannen sette av 10 millioner årlig til utbygging av mindre 
aktivitetsflater 
 
 
Forskuttering av spillemidler 
Askeridretten har flere prosjekter som ønskes igangsatt uten kommunale midler. 
Budsjett for disse prosjektene er avhengig av en andel spillemidler og 
momskompensasjon. I snitt tar det fire år fra investeringen gjøres til tilbakebetalingen 
mottas. Vanskelig likviditet i perioden mellom investeringen gjøres og 
tilbakebetalingen mottas er en stor utfordring for idrettslagene.  
 
Forskuttering fra kommunen vil kunne gjøre flere prosjekter realiserbare. Dette er et 
godt incentiv for idrettslagene og vil bidra til økt anleggsutvikling i Asker. 
 
à AIR ber rådmannen om å innføre en ordning hvor kommunen forskutterer 
spillemidler slik at realisering av privatfinansierte anlegg blir enklere, ref. KIF s 48 
 
 
Indeksregulering av tilskuddsordninger til idretten 
Asker idrettsråd ser med bekymring på at rådmannen varsler kutt i tilskudd til 
frivilligheten. Tilskuddene til Askeridretten har de siste 5-7 årene ikke blitt justert eller 
indeksregulert. Dette betyr at politikerne har akseptert at det ytes relativt mindre år 
for år til aktiviteter for barn og unge i idretten i Asker.  
 
Både tilskudd til drift av private idrettsanlegg og kommunale aktivitetsmidler har vært 
uendret siden 2010. 
 
à AIR ber rådmannen indeksregulere tilskuddsmidler til idretten, ref. KIF s. 47 
 
 
Øke tilskudd til drift av privateide idrettsanlegg 
Det bygges stadig flere privateide idrettsanlegg. Dette er en ønsket utvikling både fra 
idretten og fra kommunen.  
 
De privateide idrettsanleggene skal driftes og vedlikeholdes og idrettslagene legger 
ned mange hundre dugnadstimer for å sikre gode aktivitetsarenaer for Askers 
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befolkning. For å motivere til videre satsing på privateide idrettsanlegg bør det 
avsettes mer midler til drift av disse anleggene.  
 
Potten til fordeling er på 1 million, mens søknadssum de siste årene ha vært på 10-
13 millioner (!). 
 
à AIR ber rådmannen utøke tilskudd til privateide idrettsanlegg til 2 millioner 
 
 
Utrede finansieringsmodell for bygging av idrettsanlegg etter 
Nittedalsmodellen 
Gjennom eie/leiesaken har arbeidsgruppen bestående av en representant fra natur 
og idrett og en fra idretten utredet hvordan man best kan gi klubbene med 
kunstgressbaner en forutsigbar driftsmodell, som ikke er i konflikt med regelverket 
om offentlige anskaffelser. AIR vil berømme det arbeidet som er gjort for å finne en 
best mulig løsning som ivaretar begges interesser. Gruppen besøkte både Oppegård 
og Nittedal kommune som har utviklet sine modeller for finansieringsløsninger for 
bygging av anlegg. Idrettsrådet ber derfor politikerne om at det utredes en 
finansieringsmodell for bygging av idrettsanlegg etter Nittedalsmodellen. 
 
à AIR ber rådmannen følge opp idrettens arbeid med alternative finansierings-
former for idrettsanlegg, konkretisert gjennom utredning av Nittedalsmodellen og 
interkommunalt samarbeid, ref. KIF s. 48 strategi 3 
 
 
Skole og idrett i sammenheng 
AIR er glad for at kommunen satser på idrett gjennom store investeringer 
spesielt knyttet til idrettshaller som bygges i sammenheng med bygging av 
skoler.  

 
AIR har gjennom mange år ment og arbeidet for at når skoler rehabiliteres og 
gymsaler bygges skal disse få en idrettshall standard. Vi ser med glede at dette 
prinsippet følges.  
 
AIR er opptatt av å videreføre tanken om at skolene er viktige arenaer for fysisk 
aktivitet. Vi ber kommunen følge opp sitt vedtak knyttet til aktivitetsflater ved skoler 
med å bygge utendørs kunstgressflater i tilknytning til skolens uteareal. Dette er også 
nedfelt som eget tiltak i KIF planen. Kunstgressflatene genererer eventyrlig mye 
aktivitet av ymse slag og er et godt eksempel på enkle tiltak for å øke det generelle 
aktivitetsnivå. I tillegg er dette en idrettsflate det er stort behov for i Asker. 
 
à AIR ber rådmannen om å bygge utendørs kunstgressflater i tilknytning til 
idrettshaller ved skoleutbygging, ref. KIF strategi 5 s. 50. 
 
Utdanningsdirektoratet innfører frivillige ferdighetsprøver i svømming i skolen fra 
skoleåret 2016-2017, som senere vil bli obligatoriske. De nye krav til ferdighet i vann 
i skolesvømmingen vil kreve en annerledes opplæring enn det som tilbys skolen i 
Asker i dag. Asker svømmeklubb har trenere, instruktører og et system for opplæring 
av godkjente instruktører som kan benyttes i en slik undervisning.  
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I tråd med kommunens planer om økt samspill og samskaping med frivillighetene, 
ønsker Asker svømmeklubb å utarbeide et svømmeopplæringstilbud til Asker 
Kommune hvor de nye krav til svømmeferdigheter som gitt av utdanningsdirektoratet 
vil bli oppfylt. Et slikt samarbeid vil gi synergier for Asker Svømmeklubb og 
kommunen slik at man kan unytte kapasitetene på det nye svømmeanlegg på 
Holmen. 
 
à AIR ber rådmannen vurdere tettere samhandling med Asker Svømmeklubb knyttet 
til UDIRs nye krav til svømmeferdigheter. Vi ber også om at kommunenes intensjon 
om å oppfylle disse reflekteres i budsjettet både som tiltak og i driftsbudsjettet under 
oppvekst.  
 
 
Tettstedsutvikling og møteplasser 
Befolkningsveksten i Asker i planperioden på 4 år tilsier en økning på 3.500 - 4000 
innbyggere eller ca 6,5% økning. Dette må følges opp på anleggssiden gjennom 
helhetsplanlegging for hvert enkelt tettsted (Asker sentrum, Heggedal, Dikemark, 
Holmen, Vollen) og gjennom en overordnet plan for hele kommunen. Idrettsanlegg er 
viktige møteplasser for nærmiljøet. 
 
Det er ønskelig at det utredes en faktor for idrettsanleggskapasitet pr. innbygger som 
benyttes når nye områder reguleres til boligformål. Dette for å sikre nye utøvere 
samme tilgang til anlegg som i dag. 
 
Det er essensielt at idretten tas med i tidlig i diskusjonen om gode møteplasser. I KIF 
planen konkretiseres dette i kapittel 5.1 (2. 50) gjennom spesifisering av hvordan AIR 
skal tas med tidlig i kommunens investeringsprosesser knyttet til idrett og areal. 
 
 
Idrettslagenes mulighet for å drifte idrettsanlegg 
Kommunen, politikerne og AIR har jobbet godt sammen for å finne gode løsninger 
som kan bidra til at idrettslag fortsatt kan drifte idrettsanlegg innen for gjeldende 
regelverk.  
 
Klubbene legger ned en betydelig innsats i å holde anlegg åpne sommer som vinter 
og et tap av driftsansvar/avtaler vil med stor sannsynlighet medføre at anlegg/baner 
ikke vil være åpne på de tidspunkt klubbene har programmert trening som igjen 
medfører et dårligere tilbud til klubbens medlemmer. Et annet moment er at flere av 
klubbene har ansatt banemannskap som man må si opp da klubbene ikke får den 
forutsigbarheten en avtale gir. Et tredje moment er at klubbene får mer 
vedlikehold/bedre standard når man har “eierskap” og ivaretar vedlikeholdet selv. 
Dette medfører at diskusjonen rundt kvalitetsstandard og åpningstider bortfaller. 
 
AIR ber rådmannen bidra til at fremdriften i arbeidet prioriteres slik at idrettslagene 
kan gjenopprette en viss forutsigbarhet i sin planlegging av drift og aktiviteter. Det er 
også viktig at eventuelle endringer som har økonomiske konsekvenser for 
idrettslagene innarbeides som budsjettmessige endringer samme år. Idrettslagene 
og frivilligheten må ikke bli tapende part i en sak som handler om å operere innenfor 
gjeldende regelverk.  
 
 
à AIR ber rådmannen fortsette det gode samarbeidet med idretten om å finne 
løsninger som gjør det mulig for idrettslag å drifte idrettsanlegg 
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Inkludering og IdrettsGlede for alle 
Asker idrettsråd legger til grunn at alle idrettslag skal gi et tilbud til barn og unge 
uavhengig av funksjonsnivå. Idrettsrådet er en støttespiller for å utøke 
aktivitetstilbudet og bidra til at det finnes økonomiske støtteordninger. Politikerne har 
også støttet denne tankegangen og det er avsatt ulike midler til støtte for ulike deler 
av inkluderingsarbeidet. Asker idrettsråd er takknemlig for dette og takknemlig for at 
klubbene tar sitt ansvar på alvor. Tilskuddsmidlene er viktige for å sørge for 
kontinuitet i dette arbeidet. 
 
AIR er drivkraft i å søke å etablere to utlånsordninger (BUA) for idrettsutstyr i 
kommunen i løpet av 2017 og har søkt midler gjennom Gjensidigestiftelsen til dette. 
Vi ønsker at utlånsordningene skal være sentrale i arbeidet med å bidra til lik 
mulighet for alle til å drive idrett. 
 
Idrettsrådet arbeider også for å sikre gode aktivitetstilbud for nye innbyggere i 
kommunen vår. Spesielt gjelder dette flyktninger og andre fremmedspråklige 
innvandrere. AIR ser, gjennom daglig kontakt med ulike instanser i kommunen, at det 
pågår mange gode prosjekter med dette formålet. Vi mener at dette arbeidet med 
fordel kunne vært bedre koordinert og samlet.  
 
Tromsø idrettsråd har etablert en ordning kalt aktivitetsguide. Ordningen består av 
frivillig innsats fra enkeltpersoner som inviterer seg hjem til familier og/eller 
enkeltpersoner fra samme nasjonalitet for å informere om mulighetene til idrett og 
fysisk aktivitet. Aktivitetsguiden følger denne enkeltpersonen over tid for å sikre at 
vedkommende har funnet et godt aktivitetstilbud innenfor idretten. AIR har stor tro på 
ordningen og ønsker at kommunen skal vurdere denne formen for bidrag til 
integrering. I Tromsø ble over 100 barn, som tidligere ikke hadde vært involvert i 
idretten, medlemmer i et idrettslag. 
 
à AIR ber rådmannen se til Tromsø idrettsråd for arbeidet som er gjort med 
ordningen aktivitetsguide. 
 
Asker idrettsråd fremover 
Idrett og fysisk aktivitet er ikke bare viktig for idretten, men for hele befolkningens 
fysiske og mentale helse. Idrett og fysisk aktivitet er viktig som helsefremming, 
forebygging og ved rehabilitering. Hele området må få større fokus enn i dag. 
 
AIR vil også informere om at vi er i tett dialog med idrettsrådene i Hurum og Røyken 
og er i ferd med å utmeisle en intensjonsavtale for sammenslåing. En langsiktig 
strategi er i ferd med å legges, med visjon om at Asker skal bli hele Norges 
idrettsbygd med en arrangementsprofil for breddearrangement og sågar større 
arrangement, ref også KIF s. 49. Blant annet for å få dette til vil vi jobbe for at det i en 
fremtidig kommune etableres egen idrettssjef – med et utvidet ansvar for idrett og 
fysisk aktivitet. 
 
à Vi ber rådmannen styrke rådmannsnivået med en kommunaldirektør for idrett og 
fysisk aktivitet ved planlegging av nytt organisasjonskart som følge av 
kommunesammenslåing. 
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PRIORITERING AV ANLEGG 

AIR vil på bakgrunn av prosess gjennom 2013 og konkrete innspill og tilbakemelding-
er fra idretten på høstkonferansen 2015, samt påfølgende innspill gjennom 2016 gi 
prioritet til enkeltstående anlegg.  
 
Kriteriene som ligger til grunn er tuftet på AIRs prioriteringsmodell for investeringer i 
idrettsanlegg, som er utarbeidet av AIR i samarbeid med Atkins Norge. Modellen er 
logisk oppbygget med kriterier og skåringer som utgangspunkt for vurdering av hvert 
enkelt prosjekt. Resultatet av modelleringen benyttes som utgangspunkt for styrets 
vurdering av prosjektenes rekkefølge i idrettsrådets prioriteringsliste. 
 
Prioriteringslisten til AIR er uendret i toppen fra fjoråret. Prosjekter som er kommet i 
tillegg i løpet av året blir skåret og vurdert i løpet av Q4 2016, for deretter å 
inkluderes i oppdatert prioriteringsliste, se liste: 
 

AIRs 
prioritering 

Automatisk 
prioritering PROSJEKT KOSTNAD 

(MNOK) 
1 2 Dikemark  Idrettspark 0 
2 12 Rulleski i Vollen Idrettspark 0,45 
3 13 Uteridebane - Asker Rideklubb 0,30 
4 16 Oppgradering uteanlegg Holmen TK 0,30 

5 1 Norsk Kompetansesenter for Sykling (sykkelbane og 
flerbrukshall) 20 

6 3 Nye Gjellum Idrettspark 14 
7 4 Styrke- og sosialt rom (SFO og trimrom) - Asker TK 2 
8 7 Kamsportarena 15 
9 0 Interkommunalt skianlegg i Leirdalen ? 

10 9 Klubbhus Holmen IF 17 
11 10 Forlenge tennishall på Risenga - Asker TK 20 
12 11 2 * 7er baner – Vollen Idrettspark 7 
13 12 Folkehallen på Risenga 80 
14 14 Ny Kai / Kaifront - Asker SF 2 
15 15 Utebandybane på Hovedgården  1 
16 19 Solli skianlegg 20 
17 20 Ny Ishall Risenga 312 
18 21 Kunstgress på Billingstadbanen (Aspelundjordet) 3 
19 22 Padeltennis i Vollen 2 
20 23 Leikvoll C flerbruk 45 
21 24 Tennisbobble utebanene - Asker TK 4 
  4 Ridehall Konglungen Rideklubb 5 
  6 Asfaltering grusunderlag kunstis Risenga 4 
  8 Nærskianlegg Grønnlia 10 
  15 Rulleskitrasè Dikemark 5 

 

Nytt  Mobile tribuner Leikvollhallen 0,4 

Nytt  
Treningssenter med golfsimulatorer Asker Golfklubb 
(egenfinansiering, men søker spillemidler)  

Nytt  Bytte dekke på utebaner – Asker TK  Nytt  Arealtildeling Frisk Asker Fotball  
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AIR stiller seg bak tidligere års prioriteringer knyttet til ny idrettshall på Landøya, 
skianlegg på Solli, Holmen svømmehall, rehabilitering av kunstgressbaner og ny 
ishall på Risenga. Vi ønsker imidlertid å kommentere at ingen av disse prosjektene 
har vært i toppen av idrettsrådets prioriteringsliste de senere årene. 
 
 
Oppsummering anleggsprioriteringer 
De viktigste anleggsinvesteringene (ekskl. nevnte anlegg i avsnittet over) er: 
 
§ Rulleskitrasé på Dikemark der prosjekteringsmidler for reguleringsarbeidet er 

innarbeidet i HP 2017. Investeringsmidlene må innarbeides etter 
reguleringssakens fremdriftsplan 

§ Rulleskibane i Vollen Idrettspark  
§ Uteridebane for Asker Rideklubb 
§ Oppgradering av uteanlegg for Holmen Tennisklubb 
§ Deler av nye Gjellum Idrettspark (prosjektering og grunnarbeider), 2 av 14 mill 

 
 
AIR mener innspillene som ligger i dette dokumentet har potensiale til å skape 
betydelig mer fysisk aktivitet i Askersamfunnet. Tiltak som stimulerer til mer fysisk 
aktivitet er av forebyggende art og viktige momenter i Askers satsing på folkehelse.  
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Asker idrettsråd ser frem til et fortsatt godt samarbeid med våre folkevalgte og 
kommunens administrasjon i et felles løft for fysisk aktivitet, idrett, inkludering og 
folkehelse. 
 
Asker idrettsråd vil avslutte med å takke administrasjonen og politikerne for et meget 
godt samarbeid rundt politiske saker knyttet til idrett. Det er krevende med så tett 
samhandling, men vi er rede til å fortsette disse gode prosessene sammen med 
dere.  
 
 
 
  
Asker, 21. oktober 2016 
 
………………………… ……………………….  ……………………  
Kåre Møllerhagen  Anne-Marie Christophersen Petter Johansen 
Styreleder   Nestleder   Styremedlem 
(sign.)	 	 	 	 (sign.)	 	 	 	 (sign.)	
	
	
………………………… ………………………  ………………………… 
Asgeir Mamen   Anita Munkvold  Per Anders Owren 
Styremedlem   Styremedlem   Styremedlem 
(sign.)	 	 	 	 (sign.)	 	 	 	 (sign.)	
	
	
………………………… ………………………  ………………………… 
Olav Lefdal   Ragna Alstadheim  Knut Friedrich 
Styremedlem   Varamedlem   Varamedlem 
(sign.)	 	 	 	 (sign.)	 	 	 	 (sign.)	
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INNSPILL	FRA	IDRETTSLAGENE	–	1)	ASKER	SVØMMEKLUBB	  

Innspill fra Asker Svømmeklubb til AIR 
Side 39 Folkehelse 
Ny Holmen svømmehall vil gi en vesentlig økt bassengkapasitet samt et kvalitetsløft 
sammenlignet med dagens situasjon (Landøya bad). Dette vil gi gode muligheter for 
å tilrettelegge for en aktiv fritid for flere av kommunens innbyggere. Svømmehallen vil 
i tillegg til å tilrettelegge for økt fysisk aktivitet, kunne være en sosial møteplass. Den 
nye svømmehallen har en unik beliggenhet på Holmenskjæret. Her er det er mulighet 
for bl.a. bading, volleyball og andre aktiviteter på stranden og nærliggende 
gressarealer. Svømmehallen vil blant annet ha en kafe som kan benyttes både av 
badegjester, andre besøkende og befolkningen i nærmiljøet. Asker svømmeklubb 
ønsker å bistå kommunen med å tilrettelegge for at tilbudet i svømmehallen er variert 
og attraktivt for alle kommunens innbyggere. 
 
Side 43 Status og satsningsområder 
Stimulere til deltagelse og medvirkning  
Asker kommune har invitert Asker svømmeklubb til samhandling og medvirkning for 
å planlegge aktiviteten av vannflaten på den nye svømmehallen på Holmen. Dette 
stimulerer i høy grad til deltagelse og medvirkning av idretten i Asker kommune. 
Sammen vil vi sikre aktivitet for både publikum, organisasjoner og foreninger og 
idretten i Asker. 
 
Side 88 Utfordringer i neste fire årsperiode 
Utdanningsdirektoratet innfører frivillige ferdighetsprøve i svømming i skolen fra 
skoleåret 2016-2017, som vil bli obligatoriske deretter. De nye krav til ferdighet i vann 
i skolesvømmingen vil kreve en annerledes opplæring enn det som tilbys skolen i 
Asker i dag. Asker svømmeklubb har trenere, instruktører og et system for opplæring 
av godkjente instruktører som kan benyttes i en slik undervisning.  
 
I tråd med kommunens planer om økt samspill med frivillighetene og samskaping, 
ønsker Asker svømmeklubb å utarbeide et svømmeopplæringstilbud til Asker 
Kommune hvor de nye krav til svømmeferdigheter som gitt av utdanningsdirektoratet 
vil bli oppfylt. Et slikt samarbeid vil gi synergier for Asker Svømmeklubb og 
kommunen slik at man kan unytte kapasitetene på det nye svømmeanlegg på 
Holmen. 
 
Side 96 Budsjett og 97 tiltak   
Asker kommunes intensjon om å oppfylle de nye krav til svømmeferdighet bør 
reflekteres i budsjett og nevnes som et tiltak.  
 
Side 185 Endringer i driftsbudsjett per tjeneste område 
Svømmeopplæring i henhold til handlingsplan fra UDIR bør reflekteres i 
driftsbudsjettet som egen under oppvekst. 
 
Side 198/ 199 Tjeneste områder 
Billettpriser, vi er glade for at klippekort prisene for barn reduseres på Risenga. 
ASK er glade for at billettpriser i Holmen Svømmehall holdes på et moderat nivå som 
er sammenlignbart med Landøya. Vi kunne ønske oss et årskort tilbud som bare 
gjaldt for Holmenhallen i tråd med den prispolitikk som er presentert.  
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INNSPILL	FRA	IDRETTSLAGENE	–	2)	ASKER	BASKETBALL	CLUB	OG	ASKER	
SKIKLUBB	HÅNDBALL  

 
På vegne av Asker Basketball Club vil jeg meddele behov for tribuner på 
Leikvollhallen. Det er flere idretter  sammen med Asker basketballklubb, som savner 
tribuner i hallen. 
 
Vi har innhentet pristilbud fra GM sport. Det er tribuner som har vært montert på 
Oscarshall Slott på Bygdøy, Oslo i forbindelse med kongehusets jubileum. Tribunene 
selges nå til sterkt reduserte priser. 
 
Mobile "faste" tribuner har en kostnadsrammen på ca 300.0 00 kr + mva for inntil ca 
224 plasser - flere mulige løsninger (kan få færre plasser til lavere pris). 
 
Se også vedlagte tegninger og enhetspriser. 
Ta gjerne kontakt dersom dere trenger ytterligere informasjon. 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Asker Basketball Club 
v/ Kanwal Kamboj 
 
 
 
 
Hei 
På vegne av Asker Skiklubb Håndballgruppen, støtter vi 100% opp rundt søknad og 
behovet for tribuner i Leikvollhallen. 
 
Dette er et sterkt ønske fra alle oss i håndballen. 
 
Til info arrangerer Håndballgruppen i helgen kvalifiseringskamper i den nasjonale 
landsserien i G18 - Lerøy serien. Vi tar i mot Bækkelaget, Herulf Moss og Herkules 
og arrangementet må avvikles i Vollenhallen der vi finner tribunekapasitet. Hadde 
vært utrolig hyggelig å kunne ta i mot lag i slike arrangement i en Leikvollhall med 
tribuner:) 
 
Ser frem til videre behandling. 
 
 
Med vennlig hilsen 
Marianne Valen-Sendstad 
Gruppeleder 
Asker SK Håndball 
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INNSPILL	FRA	IDRETTSLAGENE	–	3)	HEGGEDAL	IDRETTSLAG  

Heggedal idrettslag ønsker med dette å gi våre kommentarer til rådmannens forslag 
til Handlingsprogram 2017-2020. 
 
Hovedinntrykket er at dette er et svært omfattende og gjennomarbeidet dokument 
som gir klare føringer for kommende fireårsperiode. Det er veldig mye positivt så det 
blir for omfattende å kommentere på alt det. Vi ønsker derfor å kommentere på de 
punktene der vi er uenig i forslaget. 
 
Vår første kommentar går på prinsippet om økt grad av brukerbetaling for å sikre 
økte inntekter til kommunen. Dette mener vi er et svært uheldig prinsipp for 
lavterskeltilbud og det er nettopp det Heggedal idrettslag ønsker å være. Økt grad av 
brukerbetaling vil resultere i at de som kanskje trenger et aktivitetstilbud mest ikke tar 
seg råd til å bli med. Dette gjelder både vanskeligstilte barn og unge samt de som 
har et integreringsbehov. Kompensasjonsordninger kan hjelpe for noen få men ikke 
hoveddelen av denne gruppen. Idrett er også et veldig godt forbyggende tiltak som 
skulle tilsi at lavterskeltilbud bør etterstrebes. Asker kommune bør etter Heggedal 
idrettslags mening ha en visjon om å legge til rette for idrett gjennom utvikling av 
anlegg slik at idrettslagene kan fokusere på å skape aktivitet i anleggene. 
 
Vår andre kommentar går på investeringsbudsjettet. Der registrerer vi at de siste to 
års arbeid gjennom Asker idrettsråd knyttet til prioriteringskriterier og konkret 
prioritering av anlegg ikke er tatt hensyn til. Dette finner vi svært overraskende siden 
det har vært etterspurt av både administrasjonen og politisk ledelse. Det har vært lagt 
ned et betydelig frivillig arbeid i de kriteriene og forslagene som AIR har lagt fram på 
vegne av klubbene og da er det svært skuffende å registrere at det har vært helt 
bortkastet. Vi ser også en ensidig satsing på kunstgressflater fremfor prinsippet med 
kompaktanlegg som Heggedal idrettslag har markedsført under «Nye Gjellum». Et 
prosjekt som vi har kun fått positive tilbakemeldinger på fra de andre klubbene, 
kretsen samt administrasjon og politisk ledelse i Asker kommune. Prosjektet synes 
nå uaktuelt å få realisert i løpet av kommende fireårsperiode. Dette er vi svært uenig 
i. 
 
Vår tredje kommentar går også på investeringsbudsjettet. Under 
«Rehabilitering/nyetablering av kunstgressbaner» står det at rehabilitering av flere 
baner fortsetter i 2017 med blant annet Holmen, Nesøya og Borgen. Rekkefølgen 
finner vi merkelig siden det i kommunens lister er oppført at investeringsåret for 
banen på Holmen var 2008 og Nesøya  2009 mens Gjellum, som ikke er nevnt, var 
2007. At Gjellum er utelatt for 2017 må bero på en misforståelse? Dette hadde vi lagt 
inn som del av "Nye Gjellum", som er nevnt ovenfor. 
 
Heggedal, 20. oktober 2016 
  
Tom Hermansen 
Leder Heggedal idrettslag 
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INNSPILL	FRA	IDRETTSLAGENE	–	4)	ASKER	GOLFKLUBB  

Asker Golfklubb har en 18 hulls golfbane med treningsområder, driving range og 
puttegreen. Klubben ble stiftet 4. juni 1992 og har i dag ca 1430 medlemmer, herav 
ca 230 juniorer. Klubben har aktive grupper med trening og turneringer for 
junior/elite, dame, herre og senior. Klubben gjør en stor jobb med å rekruttere og 
utvikle barn og ungdom. Det drives ukentlige trening på ulike nivåer, og klubben 
arrangerer en ukes golfcamp for 70-80 barn i løpet av sommerferien. Klubben 
samarbeider med Asker Kommune innenfor Aktiv på dagtid og Golf Grønn Glede der 
personer med fysiske eller psykiske begrensninger får tilbud om trening og spill på 
banen. Klubben er aktiv i Golfforbundets "Golf i skolen"- satsing, og nå er alle 
barneskoler i Asker introdusert til golf. Elevene kommer regelmessig til golfbanen for 
instruksjon og golf-lek. Klubben har også kontakt med Asker Skiklubbs Stay Active 
initiativ, hvor ca. 40 ungdommer i alderen 13-19 år har besøkt oss for en introduksjon 
til golf. 
 
Asker GK ønsker å bygge ut klubbhuset i Høgåsveien 35 for å få plass til et 
treningssenter med inntil 6 golfsimulatorer og nærspillsområde. Asker GK er inne i en 
større satsingsperiode  hvor vi har stor fokus på unge juniorspillere og kvinner og  
derfor også på å introdusere mange nye spillere til golf.  Det er spesielt stor 
avskalling blant nybegynnere i golf fordi de ikke oppnår et mestringsnivå som gir dem 
glede og energi til å fortsette med golfen. Vår juniorgruppe på ca 230 juniorer er 
spesielt sårbar for avbrekk i aktivitet og vi jobber derfor målrettet for å kunne tilby 
dem treningsmuligheter i nærområdet også på vinteren.  Et innendørs helårs 
treningssenter vil være et attraktivt tilbud til både eksisterende og nye medlemmer og 
i tillegg til det sportslige gi en naturlig sosial samlingsplass for både ung og gammel 
vinterstid.  Klubbhuset inneholder allerede kafefasiliteter som sammen med 
treningssenteret vil være det naturlige sosiale møtestedet. 
 
Et treningssenter vil gi mulighet til å engasjere en trener på helårlig basis for å  kunne 
tilby en viktig kontinuitet for alle klubbens medlemmer. I dag skjer all trening i 
Drammen eller Bærum om vinteren. 
 
Det finnes ikke treningstilbud med golfsimulatorer i Asker Kommune, med 60.000 
innbyggere og et stort næringsliv forventes det å være et godt grunnlag for en sikker 
drift fremover. Asker Kommune og Asker GK har i mange år samarbeidet om 
aktiviteter knyttet til Aktiv på dagtid, Golf Grønn Glede og Golf for 
utviklingshemmede. Dette samarbeidet har vært så vellykket at Norges Golfforbund 
valgte Asker Golfklubb som sted for kick-off for en helsetour Norge rundt for å 
markedsføre golf som helsebringende aktivitet. Ordfører Lene Conradi sa i sin tale at 
golfsporten er en av de aller mest helsefremmende idrettene vi har. I tillegg til at man 
får mye mosjon i naturen, er det sosialt. Det er veldig viktig for den mentale helsen, 
noe som er undervurdert i det offentlige ordskiftet. 
 
Asker GK er en klubb der medlemmene engasjerer seg sterk i drift og utvikling.  Det 
er stor vilje til å løfte sammen og å utføre oppgaver på dugnad.  Klubbens 
medlemmer vil bidra i bygge og innredningsarbeidet der det er mulighet for å holde 
kostnadene i prosjektet nede.  Drift av senteret vil skje med assistanse fra klubbens 
medlemmer. 
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De viktigste brukergruppene er: 
- Asker GKs medlemmer,  
- Golfere i Asker & omegn generelt 
- Offentlig sektor, inkludert kommunen, Aktiv på dagtid, Golf Grønn Glede og Golf for 
utviklingshemmede 
 
 
Budsjett 
Reising av bygg     2 500 000 
Ventilasjons- og elektrikerarbeid      500 000 
Innrednings- og malearbeid        500 000 
 
Finansieringsplan  
Salg av andeler til medlemmer og bedrifter  2 000 000 
Spillemidler fra Staten     1 000 000 
Søknad om støtte fra sparebankstiftelsen DNB ’    250 000 
Dugnad fra medlemmene       250 000 


